
DPr-BRM-II.0012.2.15.2024          Protokół Nr 11/XII/2024 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 3 grudnia 2024 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   7 radnych 

obecnych   -   7 radnych 

nieobecnych   -   0 radnych   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 10/XI/2024 z dnia 26 listopada 2024 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 299/2024. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 274/2024. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do liceów 

ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Miasto 

Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2025/2026 – druk nr 290/2024. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Specjalnych  

nr 10 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 poprzez połączenie Szkoły Podstawowej 

Specjalnej nr 201 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i LVIII Liceum Ogólnokształcącego 

Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i nadania statutu – druk nr 291/2024. 



 

 2 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów oraz 

warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 292/2024. 

8. Informacja nt. działalności schronisk w Łodzi. 

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek obrad.  

Poinformował, że do Komisji skierowano: 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 299/2024. 

 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 

Łodzi na lata 2024-2050 - druk nr 302/2024. 

 

Zaproponował: 

omówić autopoprawkę z drukiem podstawowym oraz wprowadzić w punkcie 3a. projekt 

uchwały opisany w druku nr 302/2024. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przekazał prowadzenie posiedzenia 

Wiceprzewodniczącej Komisji p. Katarzynie Wachowskiej. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 10/XI/2024 z dnia 26 listopada 2024 r. 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poinformowała, że protokół został 

przesłany drogą elektroniczną. Zapytała, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 10/XI/2024 z dnia 26 listopada 2024 r.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 299/2024 wraz z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 299/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 299/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 3a. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 - druk nr 302/2024. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Łodzi na lata 2024-2050 - druk nr 302/2024. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 - druk nr 

302/2024. 
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Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

274/2024. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Związek Nauczycielstwa Polskiego p. Agnieszka Michałowska – Stasiak: „chcę dodać, że 

rzeczywiście my jako związek ZNP, ale również Solidarność długo rozmawialiśmy na temat 

wprowadzenia zapisów w tej uchwale, którą teraz państwo będziecie, opiniować. Jest to 

odpowiedź na potrzeby środowiska oświatowego. Ten temat, liczenia wypłaty za 

niezrealizowane godziny ponadwymiarowe, bo o tym rozmawiamy, jest rzeczywiście taką 

kością niezgody w placówkach, między pracownikami a pracodawcą, i to rozwiązanie, które 

wypracowaliśmy wydawało się, że jest rzeczywiście najlepszym rozwiązaniem, 

satysfakcjonującym wszystkie strony, zarówno organ prowadzący jak i związki zawodowe.  

I tak jak mówię, była to odpowiedź na potrzeby środowiska oświatowego. Jesteśmy zdziwieni 

decyzją Wojewody, tym bardziej, że rzeczywiście w obowiązującym nadal rozporządzeniu 

dotyczącym placówek ministerialnych, dokładnie identyczne zapisy funkcjonują więc nie wiem 

dlaczego, nie może być to w przypadku jednostek, szkół, placówek prowadzonych przez 

gminę czy powiat. Ja jednak, jako przedstawiciel związku zawodowego, w imieniu 

pracowników oczekuję, że jakieś działanie w tym zakresie prawne zostaną podjęte. Nie wiem 

na ile jest zasadne, szczegółowe uzasadnienie takiej decyzji, ze strony Wojewody, natomiast 

jeżeli nawet te zapisy zostaną przez państwa zmienione, to w jakiejś innej formie, ja bym 

oczekiwała, że jednak będą podjęte te rozmowy i zostanie to uregulowane, ponieważ to, jak 

mówię, takie są potrzeby i to zarówno zgłoszone ze strony pracowników, jak również 

dyrektorów, którzy lubią mieć jasne, przejrzyste zasady w dzisiejszych czasach, kiedy 

pracownicy są coraz bardziej wyedukowani w dziedzinie prawnej czy finansowej i po prostu 

takich rozstrzygnięć wprost potrzebują.” 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „mogę potwierdzić, bardzo długo 

rozmawialiśmy nad modelem, który miał uregulować stan rzeczy, który wcześniej budził 



 

 5 

emocje. Wydawało się, że gdzieś znaleźliśmy wspólną ścieżkę, też orzecznictwo. Tutaj w tym 

zakresie, tak jak powiedziała pani prezes, jest różnie interpretowane. Jakby było odgórnie, na 

pewno ze strony rządu postanowione w ramach jednostek właśnie prowadzonych przez 

samorządy, jak to naliczać, to byłoby to prostsze rozwiązaniem, ale myślę, że zarówno my 

przez Unię Metropolii, jak i związki zawodowe i ze swojej strony też będą naciskały, być może 

właśnie w ramach rozporządzeń uda się uregulować coś co (…) postulaty placówek 

prowadzonych przez organ rządowy.”  

Związek Nauczycielstwa Polskiego p. Agnieszka Michałowska – Stasiak:  „Rzeczywiście 

w ramach tego zespołu do spraw pragmatyki zawodu nauczyciela, który prowadzi rozmowy  

z Ministerstwem Edukacji Narodowej, ten temat jest ujęty w planie rozmów. Natomiast 

zdajecie sobie państwo sprawę, jak długo trwają takie rozmowy, przekonywanie do swoich 

racji, a potem sam proces legislacji, więc liczymy na to, że rzeczywiście na szczeblu 

centralnym ten temat zostanie uregulowany, natomiast póki co nie jest i to się może niestety 

przyciągnąć w czasie, więc do tego momentu liczylibyśmy jednak na jakieś działania nawet nie 

w formie uchwały Rady Miejskiej, ale innych działań, które by unormowały tę sprawę, czy, 

jakąś wykładnię rozumienia przepisów czy, wszystko jedno jak byśmy to nazwali, no bo to jest 

też taka moja robocza, powiedzmy nazwa, ale jednak do tego czasu jakiś działań ze strony 

organu prowadzącego byśmy oczekiwali.” 

Radny p. Marcin Buchali: „mieliście państwo szansę spotkania się z Kuratorem Oświaty, aby 

rozwiać te wątpliwości swoje? Przedstawić swoje stanowisko?” 

Związek Nauczycielstwa Polskiego p. Agnieszka Michałowska – Stasiak: „z Kuratorem nie 

i nawet nie było takiego pomysłu. Wiem, że Solidarność próbowała podjąć rozmowy, omówić 

to z Wojewodą, prosiłam o jakąś informację, że do takiego spotkania miałoby dojść, ponieważ 

chciałam w nim uczestniczyć, ale do dzisiaj żadnej informacji na ten temat nie dostałam.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czy my jako komisja, moglibyśmy poprosić, zwrócić się do 

Wojewody o z prośbą o spotkanie ze związkami w tej sprawie?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „myślę, że do tej dyskusji to związki mają 

taką platformę, jak Wojewódzka Komisja Dialogu Społecznego, która jest chyba najlepsza  

w tej chwili do tego. Nasza rola kończy się gdy jest uchwała. Natomiast, tutaj panie za 

pośrednictwem swojego przedstawiciela w Wojewódzkiej Komisji Dialogu Społecznego 

mogą zadać pytanie Wojewodzie, dlaczego takie interpretacje ma, a nie inne, bo to szybciej 

tam zostaniecie państwo odpowiedź niż przez naszą Komisję. Tak mi się wydaje przynajmniej, 

jeżeli chodzi o to. Zwłaszcza, że chyba w tej chwili nawet szef z OPZZ łódzkiego jest 

przewodniczącym, bo jest chyba to przychodni przewodniczący tej komisji także proponuję, 

żeby może wykorzystać tą Wojewódzką Komisję Dialogu Społecznego do tego typu rzeczy.” 
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Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto Łódź – druk nr 274/2024. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 274/2024. 

 

Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do 

liceów ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych 

przez Miasto Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2025/2026 – druk nr 

290/2024. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radna p. Ewa Bujnowicz – Zelt: „czy termin, kiedy uczniowie się dowiadują do szkoły 

którego wyboru się dostali, zostaje znowu ten lipcowy?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „terminy odkreśla zawsze Kuratorium 

one są gdzieś w ramach czasowych doprecyzowane, mogą ulegać zmianie, to nie jest tak, że 

zawsze są takie same, natomiast tutaj rzeczywiście jesteśmy uzależnieni trochę od założeń, 

które przyjmie, że tak powiem, Kurator na dane województwo. Te terminy niewiele się od 

siebie różnią, ale mają te ramy czasowe czyli są dookreślone. Tutaj wpływ jakiś jest, ale 

prawdopodobnie niewielki, tak jak w przypadku też innych data rozpoczęcia będzie miała 

znaczenie. To wszystko będzie, ruchome dzień do przodu, bądź do tyłu w momencie kiedy, że 
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tak powiem przyjmiemy założenie, kiedy ruszy nabór, czyli bądź uruchomienia naboru terminy 

wszystkie praktyczne pozostałe są już dookreślone w czasie i harmonogramy naboru też.” 

Radna p. Ewa Bujnowicz – Zelt: „jaki to jest termin od rozpoczęcia naboru? Ile to musi być 

czasu do ogłoszenia wyników?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „tam jest na przykład kwestia 

potwierdzenia złożenia dokumentów i weryfikacji dokumentów, więc w zależności od tego, w 

tym momencie cały proces zostanie opublikowany, no to jest liczone miesiące, tak naprawdę 

może się okazać, że niestety wyniki będą w tym miesiącu lipcu. Nie jesteśmy w stanie tego 

zrobić wcześniej, bo po prostu muszą być spełnione warunki. Na przykład właśnie 

sprawdzenie, zweryfikowanie, potem ogłoszenie, listy zakwalifikowanych, musi być 

potwierdzenie woli, żeby można było powiedzieć o liście przyjętych, czasami jest tak, że ktoś 

nie potwierdzi, co stwarza przestrzeń dla tych, którzy mogliby się dostać. Proces jest na tyle 

setapowany, że te terminy są tak naprawdę dookreślone od momentu, kiedy ruszymy.  Inaczej 

byłoby gdyby nabór był w miesiącu styczniu, ale nie rozpoczniemy tak naprawdę w styczniu. 

No jeszcze musimy wziąć pod uwagę jeszcze jedną rzecz, wyniki egzaminów, które też mają 

ogromne znaczenie, bo poza zaaplikowaniem do danej placówki jeszcze musimy, że tak 

powiem, mieć czas kiedy są egzaminy, jaki jest termin na sprawdzenie. No i ten czas jest też 

uzależniony na pewno od tego.” 

Radna p. Ewa Bujnowicz – Zelt: „a znamy już termin, kiedy się rozpoczną nabory  

w przyszłym roku?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „nie, nie jestem w stanie powiedzieć 

teraz, jeśli będę coś wiedział możemy przekazać.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „termin testu ósmoklasisty jest 13 -15 

maja, czyli jest 2 tygodnie wcześniej niż normalnie było. Czyli można założyć, że będzie trochę 

wcześniej.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „dlatego nie chcę prognozować, 

poczekajmy.” 

Radna p. Ewa Bujnowicz – Zelt: „to jak będzie taka informacja, to bardzo poproszę o jej 

przekazanie.” 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do 

liceów ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez 

Miasto Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2025/2026 – druk nr 290/2024. 



 

 8 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie składania 

wniosków o przyjęcie do liceów ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia 

prowadzonych przez Miasto Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2025/2026 – 

druk nr 290/2024. 

 

Ad pkt 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 

Specjalnych nr 10 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 poprzez połączenie Szkoły 

Podstawowej Specjalnej nr 201 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i nadania 

statutu – druk nr 291/2024. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano, głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Specjalnych  

nr 10 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 poprzez połączenie Szkoły Podstawowej 

Specjalnej nr 201 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i LVIII Liceum Ogólnokształcącego 

Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i nadania statutu – druk nr 291/2024. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Zespołu Szkół Specjalnych nr 10 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 poprzez połączenie 

Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 201 w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i nadania statutu – 

druk nr 291/2024. 

 

Ad pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 292/2024. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Pytań nie zadano, głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska poddała pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 292/2024. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

292/2024. 

 

Ad pkt 8. Informacja nt. działalności schronisk w Łodzi. 

Radni udali się na wizytacje budynku. 

 

Po wizytacji dyrektor Szkolnego Schroniska Młodzieżowego p. Iwona Jędrzejczak 

przedstawiła informację nt. działalności schronisk w Łodzi. 

„Oprócz nadzoru Wydziału Edukacji, Kuratorium jesteśmy zweryfikowani przez Urząd 

Marszałkowski, tak jak każdy obiekt hotelowy. Czyli tak naprawdę proszę państwa, żebyście 

wiedzieli, że my jesteśmy czymś więcej niż hostel, bo hostel to jest zwykła działalność 

gospodarcza, a my mamy status właśnie placówki oświatowej, czyli jakby podwójnie jesteśmy 

weryfikowani czy spełniamy standardy, co roku  jest to weryfikowane, kontrola przychodzi, 

sprawdza warunki i na tej podstawie ustala kategorie obiektu. My jesteśmy tutaj obiektem 

kategorii pierwszej. Tak jak powiedziałam, naszym podstawowym celem jest świadczenie 

usług noclegowych, ale prowadzimy też poradnictwo, informacje krajoznawczo - turystyczną 

upowszechniamy wśród dzieci i młodzieży krajoznawstwo, różne formy turystyki. Jak państwo 

widzieliście tutaj nawet na tym spacerze w każdym miejscu możliwym staramy się 

wyeksponować najciekawsze zakątki miasta, zachęcić młodych ludzi i dorosłych również do 

tego, żeby odkrywali miasto, żeby potrafili aktywnie spędzać wolny czas. W razie oczywiście 

potrzeby, zwykle co prawda grupy młodzieży przyjeżdżają z opiekunami, zapewniamy też 

opiekę i wychowanie dzieciom i młodzieży przebywającym w schronisku.  

Działamy jak państwo wiecie w czterech obiektach, dwa w absolutnym centrum miasta. 

Jesteśmy tak naprawdę w dużej mierze dumni z tej lokalizacji na ul. Legionów i na ul. 

Zamenhofa i od 2018 roku zarządzamy tymi obiektami w Grotnikach, które państwo doskonale 

znacie.  
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Jest pamiątkowe zdjęcie, które wisi w recepcji, z otwarcia szkoły wybudowanej w ramach 

rządowego planu walki z analfabetyzmem. To otwarcie miało miejsce w listopadzie 1923 roku.  

Pierwsze schronisko zostało otworzone w 1961 roku przy ul. Kilińskiego. Nazywało się ono 

zupełnie inaczej, bo Szkolny Wojewódzki Ośrodek Krajoznawczo Turystyczny. Później 

zmieniło nazwę na szkolne Schronisko Wycieczkowe. W 1975 roku to schronisko zostało 

przeniesione na ul. Zamenhofa i zmieniła się nazwa na Szkolne Schronisko Młodzieżowe.  

W latach siedemdziesiątych utworzono też drugi obiekt przy ul. Piotrkowskiej 120, natomiast 

niewątpliwie tam były bardzo trudne warunki lokalowe dlatego w 1981 roku zdecydowano, że 

zostanie ono przeniesione na ul. Legionów. Niestety ten okres adaptacji budynku po dawnej 

szkole podstawowej trwał prawie 10 lat i dopiero w 1990 roku przeniesiono schronisko  

z ul. Piotrkowskiej na ul. Legionów 27, a w 1997 roku  włączono w strukturę tego schroniska 

schronisko na ul. Zamenhofa.  

I tak, jak powiedziałam, jesteśmy niezwykle dumni z tej lokalizacji, bo tak naprawdę wszędzie 

na pieszo można dojść pieszo, blisko jest Plac Wolności, ul. Włókiennicza, Pasaż Róży,  

ul. Piotrkowska, Park Śledzia, Muzeum Miasta Łodzi, Muzeum Sztuki, teatry, Manufaktura, 

Akademia Muzyczna. Dzisiaj akurat grupa z Legnicy, z dworca przyjechała taksówkami, ale 

wszędzie jest po prostu bardzo, bardzo blisko. Mamy 72 miejsca noclegowe w pokojach, od 

jedno do sześcioosobowych, o czym jeśli się państwo okazję przekonać, ceny zaczynają się 

od 45 zł do 110 zł – tyle kosztuje jedynka z łazienką, mamy sale, kuchnie samoobsługową, 

pralnię, przechowalnię bagażu, bo to są takie elementy, które muszą być w każdym 

schronisku.  

W ubiegłym roku udzieliliśmy ponad 10 000 noclegów tym obiekcie na ul. Legionów. Tutaj 

jeszcze (na zdjęciu) widać w pełnej krasie nasz ogród z altaną, salę konferencyjną, kuchnię.  

Nie ukrywam, że mówię o zaletach tej dogodnej lokalizacji, ale ta lokalizacja też ma swoje 

trudne strony, bo tu za oknem widać, jakie mamy sąsiedztwo. Bardzo się cieszymy, że udało 

się przeprowadzić remont ul. Legionów. Był to czas dla nas, dla obiektu i w ogóle dla 

wszystkich, którzy tutaj prowadzą działalność, niezwykle wymagający. Bardzo się cieszymy, 

że są nowe nasadzenia, że jest przebicie ulic, że są drzewa, że na pewno to bardzo zmienia, 

aczkolwiek czas, kiedy przez pół roku nie mieliśmy wyjazdu był niezwykle wymagający.  

Wiecie o tym, że to nie wystarczy zrobić remont to trzeba permanentnie codziennie dbać o te 

zasoby. I ubolewamy, że niejednokrotnie widać, jak jest to niewłaściwie użytkowane, czy przez 

mieszkańców, czy przez przyjezdnych. My w swoim zakresie staramy się natychmiast usuwać, 

czy są jakieś napisy, czy są zabrudzenia, aczkolwiek może być tak, że rano sprzątamy po 

godzinie, znów jest przed naszym budynkiem, elewacją nie tak, jak być powinno.  

To przebicie cudownie, bo odkryło nas tutaj, na nowe obszary. Natomiast ubolewamy, że  

w dalszym ciągu nie ma tam oświetlenia i to stanowi swoiste zagrożenie. Jesteśmy w tej chwili 
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odsłonięci z trzech stron. Przedtem takiej sytuacji nie było. To jest super, że łatwo się można 

przedostać czy do ul. Ogrodowej, czy do ul. Zachodniej natomiast rzeczywiście to oświetlenie 

być powinno. Troszkę jest nam też trudniej prowadzić, ponieważ nie udało nam się wywalczyć 

miejsca postojowego żeby autokary mogły tutaj zaparkować, to korzystamy z wjazdu do hotelu 

Andelsa i osoby np. seniorzy przechodzą tym przebiciem, więc to też nie jest sytuacja dla nas 

do końca komfortowa, ale cieszy nas, że mamy prześwit wjazd na podwórko, prześwit 

bramowy. Nikt tutaj się nie spodziewa, że można po prostu zaparkować. Oczywiście musimy 

tłumaczyć, że tu jest zakaz wjazdu, ale nie dotyczy docelowych wjazdów gospodarczych. Tym 

niemniej bardzo sobie to cenimy. 

I teraz ul. Zamenhofa - tam jest bardziej kameralny obiekt. Budynek ma jeszcze więcej lat, bo 

ponad 100, był kompleksowo odnawiany. Tam mamy 49 miejsc noclegowych. Tak jak 

powiedziałam, tamten obiekt bardziej przypomina, to co jest tutaj na trzecim piętrze czyli 

pokoje od jedno do pięcioosobowe, ale mamy bardzo wielu zwolenników tamtego obiektu, że 

niektórzy bardzo czują i wolą na przykład być tam na ul. Zamenhofa niż na ul. Legionów. Też 

mamy tam salę konferencyjną, parking, ogród, kuchnie samoobsługową. Tam udzieliliśmy 

ponad 6 500 noclegów.  

I oczywiście obiekty, które przejęliśmy w Grotnikach od 2018  roku. Pozwolę sobie tak mniej 

powiedzieć, bo państwo myślę, że je lepiej znacie, bo systematycznie co roku tam 

przyjeżdżacie, gościmy tam państwa. Tam mamy na ul. Sosnowej 110 miejsc noclegowych, 

basen, boisko, nową altanę, plac zabaw, siłownię, miejsce na ognisko. W ubiegłym roku 

udzieliliśmy 7 000 noclegów. 

Teraz ul. Ozorkowska – łącznie mamy 50 miejsc, w tym 30 w budynku głównym, 4 domki 

pięcioosobowe, salę konferencyjną, mały basen. Tam udzieliliśmy 3 200 noclegów.  

Z roku na rok Grotniki cieszą się coraz większym zainteresowaniem. Przypomnę, że 

poprzednio te obiekty zarządzane były przez ZEAS, później przez rok przez MOSIR, gdzie  

w zasadzie oprócz kolonii nie była tam prowadzona działalność, więc musieliśmy odzyskać 

naszych klientów i pozyskać nowych.  

Co udało nam się zrobić: ul. Legionów była to pierwsza inwestycja w ramach miasta kamienic 

w placówkach oświatowych i to sami prowadziliśmy w ramach tej inwestycji była zrobiona 

elewacja, podwórko, wyburzenia. I tak naprawdę w latach 2013 - 2016 powstał też ten mural, 

tak charakterystyczny dla schroniska, wyremontowaliśmy i to ze środków pochodzących ze 

sprzedaży usług noclegowych (czyli to nie są środki, które pochodziły bezpośrednio z budżetu, 

tylko ze sprzedaży usług), wyremontowaliśmy poszczególne pomieszczenia i tak naprawdę 

państwo widzicie pewną cykliczność przy takim intensywnym użytkowaniu, my w zasadzie co 

3, 4, 5 lat powinniśmy remontować, bo wykorzystanie jest bardzo duże. W 2018 roku wraz  

z przejęciem nowych zadań  musieliśmy zaadaptować tutaj te pomieszczenia administracyjne, 
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bo zmieniły nam się zadania, ale mamy tutaj bardzo skromne te pomieszczenia, niewiele ich  

w porównaniu z tymi wszystkimi zasobami, którymi dysponujemy. Odnowiliśmy w 2023 roku 

pierwsze i drugie piętro. Wczoraj zakończyliśmy, przed terminem, malowanie klatki schodowej, 

korytarzy i trzeciego piętra. Dzięki inwestycji, dzięki modernizacji ulicy pozyskaliśmy 

przepiękne oświetlenie elewacji, iluminację świetlną.  

To jest obiekt, w którym jak rozpoczynałam pracę w 2010 – 2011 roku na elewacji była 

reklama piwa, sama elewacja była w opłakanym stanie. Teraz, już po tylu latach, w zasadzie 

możemy od początku robić modernizację elewacji. Tutaj widzimy zdjęcie pokoju sprzed 

remontu, z którego też byliśmy wtedy dumni, no ale już teraz nasze pokoje wyglądają inaczej.  

Teraz ul. Zamenhofa, ja mam przyjemność kierowania schroniskiem od 2010 roku, zaczęliśmy 

od remontu dachu, tam po prostu lała się woda, przedostawała się przez stolarkę i do pokoi po 

przewodach elektrycznych leciała woda. Przyznam się, że jak jechałam tam na początku, to 

bałam się, woda gromadziła się w pokojach. Rozpoczęło się bardzo niefortunnie, bo 

wypadkiem - pożarem i od tego właściwie zaczęła się całkowita modernizacja tego obiektu.  

W 2011 roku wymieniliśmy okna i zaczęliśmy od kwestii bezpieczeństwa PPOŻ. W 2012 roku 

realizując Mia100kamieniec na ul. Legionów, nie ukrywam, że powiedziałam, że w zasadzie 

bardzo żałuję, że nie ma takiej możliwości żeby zrobić również tą modernizację przy ul. 

Zamenhofa okazało się, że wtedy wypadła któraś z kamienic i były środki do gospodarowania  

i część tych środków właśnie zostało przeznaczonych na modernizację z tego projektu 

Mia100kamienic, a część wewnątrz budynku robiliśmy ze środków własnych, ze sprzedaży.  

I tak naprawdę obiekt stał się zupełnie innym, nowoczesnym, obiektem. Po kolei, dalej 

modernizowaliśmy poszczególnie pomieszczenia, zaadoptowaliśmy pomieszczenia na 

parterze na salę konferencyjną, na zaplecze kuchenne i w zasadzie budynek jest kompletnie 

wyremontowany. Natomiast upływ czasu, warunki atmosferyczne powodują, że właściwie 

remont elewacji można rozpoczynać od początku. Natomiast standard pokoi naprawdę jest, 

jak na ten obiekt, absolutnie zadawalający. Tam jest kameralny obiekt lat 49 osób.  

Nadaliśmy pokojom taki wyjątkowy charakter, bo w każdym pokoju, na ścianie jest łódzki 

mural, więc bardzo ładnie te pokoje wyglądają. Chcieliśmy, żeby miały charakter młodzieżowy. 

Część murali już nie istnieje, tak jak właśnie ten przy ul. Więckowskiego, ale na naszych tutaj 

zdjęciach jeszcze istnieje. 

Jeśli chodzi o Grotniki to tam, przy ul. Ozorkowskiej, w tej chwili trwa malowanie, własnymi 

środkami, robimy to przez pracowników, żeby wykorzystać czas.  

Tu Grotniki po tym jak wybudowaliśmy plac zabaw, jesteśmy bardzo dumni, jest to pierwszy 

etap modernizacji tych obiektów. O koloniach, powiem krótko, organizujemy wypoczynek dla 

240 uczestników. Jak było trzeba to organizowaliśmy też w ramach środków z UNICEF dla 

dzieci z Ukrainy.  
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Jeśli chodzi o kolonie to już w tej chwili planujemy, jakie działania podejmiemy w przyszłym 

roku, jakie zorganizujemy warsztaty, ponieważ zdarza się, że dzieci przyjeżdżają te same  

więc chcemy zmieniać ten program, żeby był atrakcyjny dla naszych podopiecznych.  

Półkolonie to jest absolutna nowość. Przypominam, że my jesteśmy w trochę  innej sytuacji niż 

szkoły, ponieważ po pierwsze, nie mamy dzieci jako takich, takich dzieci łódzkich więc 

uczestniczymy w tym naborze elektronicznym. I okazuje się, że wykorzystujemy, te nasze 

zasoby, jakim jest ośrodek Grotnikach, jak również to, że wśród kadr jest nauczyciel, który ma 

uprawnienia przewodnika, czyli naprawdę mamy tutaj spore grono już stałych klientów i to 

takich wymagających małych klientów, którzy korzystają z szeregu atrakcji, które 

proponujemy, bo mamy i zajęcia warsztatowe w Muzeum Sztuki czy w Muzeum Farmacji. 

Tutaj wszystko jest bardzo blisko. Zawsze dzieciom powtarzam, że są w wyjątkowej sytuacji, 

bo zabieramy je latem, mimo że są to półkolonie, tak po cichu na jedną noc do Grotnik, gdzie 

korzystają ze wszystkich atrakcji, które są tam w sezonie. Przejazd do Grotnik odbywa się 

koleją aglomeracyjną, więc to jest niewątpliwa przygoda. 

Zimą również zabieramy dzieci do Grotnik, aczkolwiek w tym roku, w zimowiska, zdarzyło nam 

się tak, że pociąg nie dojechał w porę, zaczęło się robić ciemno, tu rodzice się zaczęli 

gromadzić, ale na szczęście w końcu przyjechał i wszystko dobrze się skończyło. Więc mamy 

bogatą ofertę zajęć, w tamtym roku zorganizowaliśmy półkolonie dla 150 dzieci. Było 60 dzieci 

na półkoloniach zimowych i 90 na półkoloniach letnich. 

Oferujemy nieodpłatne zwiedzanie dla grup zorganizowanych, dla osób przyjezdnych 

nocujących w schronisku jak i dla łódzkich szkół, czy dla półkolonii. Realizowaliśmy też do 

niedawna szereg takich projektów edukacyjnych finansowanych z programów profilaktycznych 

żeby większa grupa młodzieży mogła w nich uczestniczyć. I tak pan Filip nasz przewodnik,  

sam w ciągu roku przeprowadza 120 wycieczek, 56 warsztatów. Czyli tak naprawdę każda 

szkoła, każdy nauczyciel, jeżeli tylko pan Filip dysponuje czasem, to może zaplanować takie 

bezpłatne zwiedzanie i to się cieszy sporym zainteresowaniem. Z niektórymi szkołami 

systematycznie współpracujemy. Pan Filip sam tworzy gry planszowe, gry terenowe, karty 

pracy i tworzy prezentacje, które są wykorzystywane przez nauczycieli z łódzkich szkół. 

Tworzy tak zwane karty, questy do samodzielnego poznawania miasta.  

To są propozycje wycieczek dla grup nocujących w schronisku, jeżeli ktoś nie ma pomysłu, to 

my proponujemy jakąś stałą trasą, albo tutaj jest rekomendacja, że jest to załóżmy trasa dla 

dzieci w wieku 8 lat, czy w wieku 10, czy powyżej 13 lat.  

Wykorzystując od 2018 roku zasoby Grotnik w ramach miejskiego programu przeciwdziałania 

narkomanii czy alkoholizmu, bardzo wiele szkół brało w tym udział, ale ostatnio nie ukrywam, 

że nasz wniosek nie został pozytywnie rozpatrzony w tym zakresie, ale dalej robimy co 

możemy. Wykorzystujemy to miejsce na ognisko, organizujemy integracyjną grę terenową, 
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warsztaty plastyczne i mamy specjalną nagrodę dla zwycięzców. Grupa, która najlepiej 

wywiązała się z tych zadań, które wymyśliliśmy, zaoferowaliśmy nocleg.  

Padło pytanie, zadane przez pana radnego, w jaki sposób promujemy schronisko? Oczywiście 

jesteśmy na różnych platformach: nocowanie, e-turysta, ale też nie ukrywam, że promujemy 

naszą działalność w miejscu, w którym ją prowadzimy. I tak w Grotnikach po raz pierwszy 

zorganizowaliśmy pożegnanie lata. Ten sezon był szczególnie wymagający, ponieważ kilkoro 

mieszkańców stwierdziło, że być może zabawa dzieci, śmiech i to, że ośrodek jest aktywny, 

przeszkadzała im, więc postanowiliśmy zjednać sobie większą grupę mieszkańców i stąd ten 

piknik. Nawiązaliśmy współpracę i z panią Wójt, która uczestniczyła w tym pikniku, i panią 

poseł, która obok nas mieszka i sołtysów z Ustronia, Jedlicza, i koła gospodyń, i naprawdę 

bardzo nam się udała ta impreza. Było to 8 września i pani Sołtys była pod ogromnym 

wrażeniem ile osób przyszło. Udostępniliśmy basen, pokazaliśmy jakie organizujemy formy 

zajęć edukacyjnych z dziećmi właśnie na koloniach, półkoloniach żeby odczarować to  

i pokazać jaką prowadzimy działalność. Spotkało się to z wielką życzliwością.  

W piątek byliśmy na targach turystycznych w Nadarzynie, gdzie promowaliśmy schronisko na 

stoisku Polskiego Towarzystwa Schronisk Młodzieżowych, mieliśmy tam piękny baner. 

Postaramy się przed gwiazdką wydać kalendarz, który ma być inspiracją, aby nas odwiedzić, 

będziemy wysyłać go do naszych stałych klientów, albo potencjalnych klientów. Mamy sporo 

osób ze szkół z Warszawy, z Olsztyna, z Gdańska, z Bydgoszczy, z Legnicy, bo 

właśnie tworzymy z dyrektorami schronisk taką sieć, gdzie wzajemnie promujemy swoją 

działalność. Wysiłkiem dyrektorów schronisk wydaliśmy informator, który pozwoliłam sobie 

państwu przekazać, prezentujemy się w samym środku i w opisie są działania, które 

podejmujemy. Uczestniczyliśmy w stuleciu Grotnik. Włączyliśmy się w te wszystkie działania 

co spotkało się z dużym zainteresowaniem i zostaliśmy zauważeni. 

Plany na przyszłość. Otóż chcielibyśmy wykorzystać te zasoby, bo jesteśmy przekonani, że w 

szczególności Grotniki, to jest wielkie dobro, którym powinniśmy się podzielić z mieszkańcami 

Łodzi. Marzy nam się, żeby na każdym etapie edukacyjnym dzieci mogły korzystać z tego 

ośrodka. 

W jednym ośrodku mamy ponad 4 hektary, w drugim, gdzie jest uregulowany stan prawny  

chcielibyśmy wybudować budynek użyteczności publicznej z budynku oświatowo 

administracyjnego, budynku gastronomii, stołówki oraz budynku gospodarczego.  

 

Zaraz państwu pokażę taką wstępną wizualizację. To jest takie nasze marzenie, nasz plan.  

Chcielibyśmy, żeby ośrodek cały czas funkcjonował, chcielibyśmy się skupić na takim 

kompleksie budynków, który się składa z holu recepcyjnego, sal do zajęć edukacyjnych, 

stołówki, zespołu pomieszczeń socjalnych i administracyjnych. W kolejnym etapie 
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chcielibyśmy opracować taki budynek modułowy, którym moglibyśmy zastępować te istniejące 

budynki. Priorytetem jest zachowanie leśnego charakteru przy wykorzystaniu materiałów z 

drewna, kamienia. Chcielibyśmy, żeby powstał ośrodek i żeby on funkcjonował przez cały rok. 

Prawda jest taka, że czas przygotowania do sezonu i zakończenia tych prac przed 

zamknięciem sezonu jest w zasadzie dłuższe niż trwający sezon i w dużej mierze jesteśmy 

uzależnieni od pogody. Właściwie wszystko to, co się dało tam zrobić, to zrobiliśmy. W tej 

chwili przyjmujemy telefony od osób zainteresowanych rezerwacjami. Natomiast, to jest 

nieopłacalne, żeby na przykład teraz wynająć pomieszczenia, udostępnić, bo ubytki ciepła są 

tak duże i te budynki nie są przystosowane do tego, żeby funkcjonowały w okresie zimowym. 

A teraz proszę państwa takie nasze marzenie, wizualizacja na zakończenie, więc chcielibyśmy 

stworzyć taką salę konferencyjną, która mogłaby być dzielona, w której mogłoby się odbywać, 

np. posiedzenia rad pedagogiczno - szkoleniowe, różne zajęcia szkoleniowe czy mógłby to 

być obiekt szkoleniowy dla, np. radnych, dla pracowników urzędu, dla mieszkańców. Tutaj  

w tej części po lewej stronie, to jest stołówka z jadalnią i zapleczem z kuchnią z prawdziwego 

zdarzenia i część socjalna, tak sobie to wyobrażamy i z góry, żebyście państwo mieli 

wyobrażenie, czyli jak tam wchodzimy od góry, to właśnie jest sala konferencyjna, jadalnia, 

pomieszczenia administracyjne i w centrum recepcja. To jest nasze marzenie. Oczywiście 

szukamy zewnętrznych źródeł finansowania, w pewnym sensie możemy wygospodarować ze 

środków własnych, część wkładu własnego, natomiast oczywiście warunkiem koniecznym do 

realizacji tej inwestycji jest znalezienie funduszy zewnętrznych. Na ten moment jesteśmy na 

etapie poszukiwania tych źródeł. W ramach funduszy europejskich dla Łodzi, w ramach 

działania kultura i turystyka ewentualnie była by możliwość pozyskania środków, ale w tym 

momencie nie ma ogłoszonego naboru, więc szukamy i to jest nasze marzenie, aby w istocie 

ośrodek w Grotnikach mógł służyć mieszkańcom Łodzi w większym zakresie i przez cały rok.” 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska: „dziękuję za prezentacja, myślę, 

że wycieczka po schronisku zrobiła na każdym wrażenie. Bo jednak każdy inaczej postrzega 

jak słyszy słowo schronisko młodzieżowe, inaczej postrzegamy to jak to wygląda w środku, 

więc jak dla mnie robi to duże wrażenie to, jaką pracę tu państwu wkładacie. Bardzo mnie 

cieszy to, że macie ciągle jakieś pomysły, którymi chcecie promować to schronisko. 

Pozyskujecie nowych klientów, chcecie się ciągle rozwijać, że nie spoczywacie na laurach, że 

ciągle coś robicie i remontujecie i macie wkład w rozwój tego miejsca. Ja jestem zachwycona.” 

Dyrektor Szkolnego Schroniska Młodzieżowego p. Iwona Jędrzejczak: „liczymy również 

tutaj na państwa również życzliwość i wsparcie. Wydaje mi się, że to jest, dobry pomysł. Nie 

wiem, jak państwo to oceniacie. Chcemy, żeby Grotniki w dalszym ciągu służyły mieszkańcom 

Łodzi, dzieciom. Przypomnę, że ten teren, to jest darowizna celowa powiatu zgierskiego na 

rzecz dzieci, które znajdują się w trudnej sytuacji i tego nie można zmienić i w zasadzie dobrze 
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by było, żeby korzystać z tych zasobów, bo proszę państwa połączenie koleją aglomeracyjną 

daje niesamowite atuty tej lokalizacji, a przypomnę, że poprzednio w Grotnikach 

funkcjonowało 17 takich ośrodków. My jesteśmy właściwie jedynym działającym, w którym jest 

jeszcze basen odkryty, ale wiadomo, że po prostu następuje degradacja tych pewnych rzeczy. 

Jeżeli coś jest użytkowane przez 2, 3 miesiące czy 4 miesiące to wiecie państwo, nie da się 

tego ogrzać elektrycznie. Zresztą to jest niecelowe, bo i tak to ciepło po prostu ucieka.: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „jakie mamy w skali procentowej 

obłożenie tego budynku?” 

Dyrektor Szkolnego Schroniska Młodzieżowego p. Iwona Jędrzejczak: „tego np. 56%. 

Tutaj, też jakby zmieniają się kierunki, jak zaczęłam kierować schroniskiem to głównie 

schronisko funkcjonowało w weekendy, gdzie tutaj zasilali studenci, którzy studiowali 

wieczorowo czy w systemie właśnie takim weekendowym. Natomiast teraz rzeczywiście mamy 

bardzo dużo grup młodzieży, dorosłych, studentów w ramach różnych programów, seniorów, 

wszystkich tych, którzy są aktywni turystycznie, albo którzy mają jakiś powód dla którego 

warto przyjeżdżać do Łodzi, bo dzieją się do jakichś wydarzenia artystyczne, czy koncerty, 

wszystko inne, więc teraz on rzeczywiście służy młodzieży. Czyli tak naprawdę tym, do których 

jesteśmy powołani, żeby świadczyć usługi. Przypomnę, że oczywiście w pierwszej kolejności 

przyjmujemy grupy młodzież, ale jeżeli dysponujemy wolnymi miejscami, to przyjmujemy 

wszystkich turystów. Więc czasami mamy gości weselnych i jakieś spotkania okolicznościowe, 

i tak dalej. Oczywiście mamy status placówki oświatowej i wszystko, co się z tym, jakby wiąże, 

te wszystkie rzeczy. 

Jeśli chodzi o koszt budowy, to wstępnie oszacowany, stan zamknięty, tych trzech budynków, 

to bez wyposażenia jest to około 10 milionów, tak na początku roku zostało to wstępnie 

oszacowane. Właśnie marzyłam się, żeby to właśnie był kamień, żeby właśnie taki naturalny, 

wpisujący się w otoczenie. Nie wiem, czy państwo byliście w Geoparku pod Kielcami, tam jest 

właśnie ten kamień, skała i tutaj chcielibyśmy, żeby właśnie ten las wyeksponować i żeby był 

tym takim atutem. Jeśli chodzi o połączenie komunikacyjne z Łodzią to ta kolej aglomeracyjna 

naprawdę robi wiele, nie trzeba wypożyczać autokaru, żeby np. grupa młodzieży mogła 

przyjechać nawet na pobyt dzienny, bez noclegu, na szkolenie, na integrację. Teraz to jest 

wszystko bardzo na czasie, że odbywają się spotkania rodziców, z dziećmi, całe klasy 

przyjeżdżają, czy szkolenia rad pedagogicznych pod koniec sierpnia, czy na początku 

września. Czy mamy z bardzo takich elitarnych szkół, dzieci koszarowane, przygotowujące się 

do różnych olimpiad przedmiotowych. Zresztą państwo ze związków korzystają z naszego 

ośrodka i proszę powiedzieć dlaczego warto do Grotnik przyjeżdżać? A więc powiem tak, 

nawet te warunki teraz są takie, jakie są oczywiście staramy się, żeby były jak najlepsze, to 

mam takie poczucie, że to otoczenie lasu, to środowisko powoduje, że wszyscy tam czują się 
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dobrze i ludzie tam wracają. Ten kontakt z przyrodą, te lasy piękne, lasy sosnowe, śpiewające 

ptaki powoduje, że ludzie chcą tu przebywać. Mamy rowery, które udostępniamy stosownie do 

potrzeb, odkryty basen w sezonie letnim jest atutem, aczkolwiek musicie państwo pamiętać, 

że teraz jest ustawa Kamilkowa, która powoduje pewne ograniczenia. 

Związek Nauczycielstwa Polskiego p. Agnieszka Michałowska – Stasiak: „mieliśmy okazję 

skorzystać z obiektu na takie spotkanie integracyjne. Nowa kadencja, nowe osoby w Związku  

i we władzach, ale szkoda, że nie ma rzeczywiście warunków, żeby obiekt był wykorzystywany 

przez cały rok. Czasami jest potrzeba przeprowadzenia szkolenia, niekoniecznie pokrywając 

drogi koszty dojazdu autokarem. Natomiast tutaj rzeczywiście jest  blisko i taki obiekt 

szkoleniowy bardzo by się przydał w ładnym otoczeniu. Można szkolenie z jakąś formą 

rekreacji również połączyć, więc absolutnie ja dostrzegam taką potrzebę z punktu widzenia też 

potencjalnego klienta.” 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska: „ja też uważam, że to jest 

potrzebne. Nie jest to komfortowa sytuacja, kiedy dzieci rzeczywiście muszą chodzić do  

stołówki przez ruchliwa drogę, tory kolejowe i biegać w deszczu lub w burzy. Więc na 

pewno to nie jest fanaberia. 

Jak pan przewodniczący Makowski wspomniał, że tutaj trzeba by było też sięgnąć do jakichś 

projektów ministerialny, żeby się to udało. 10 milionów jest sporym kosztem, ale mam 

nadzieję, że to się kiedyś ziści.” 

Radna p. Justyna Chojnacka Duraj: „podjęliście już jakieś próby pozyskania środków  

z projektów unijnych?” 

Dyrektor Szkolnego Schroniska Młodzieżowego p. Iwona Jędrzejczak: „rozmawiałam  

z firmą z Warszawy, która zajmuje się pozyskiwaniem funduszy inwestycyjnych, bo tak 

naprawdę przygotowanie dokumentacji, bo my mamy w tej chwili decyzję celu publicznego,  

o warunkach zabudowy, w kolejnym etapie byłoby przygotowanie projektu, bądź w tej 

konwencji za projektuj wybuduj. Natomiast to musiało by być pod konkretny projekt pod 

konkretne źródło finansowania, więc jakby szukamy tego źródła finansowania. Jeszcze nie 

mamy skazanego. No nie wiem. Są fundusze europejskie, tam jest kultura i turystyka, wtedy 

musiałoby być po prostu partnerstwo, a wiadomo przy realizacji to jest bardzo trudne. 

Zastanawiamy się nad lasami państwowymi, ale to jest bardzo scentralizowana instytucja. 

I czy w istocie byłaby taka możliwość, żeby to zrealizować, żeby było to realne, więc jeszcze 

jesteśmy na etapie poszukiwania i pod to właśnie źródło finansowania chcielibyśmy 

przygotować dokumentację. Ale najpierw musimy uzyskać akceptację władz miasta. Na razie 

jesteśmy na etapie poszukiwań.” 
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Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska: „dziękuję za prezentację i za 

wyczerpującą informację na temat schronisk młodzieżowych.” 

 

Więcej pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad pkt 9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „chciałem się dowiedzieć panie dyrektorze ile osób 

zajmujących pełniących funkcje pomocy nauczyciela w ośrodkach w szkołach swoich nawet 

zostało w ostatnim czasie uwolnionych od problemu nadmiaru pieniędzy i przejęcia tego 

ciężkiego obowiązku przez miasto. To zdaje się, jest 500, 600 zł od osoby. I od kiedy ten 

proces uszczęśliwiania ludzi trwa?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a mógłby pan tak bez  złośliwości, tak 

normalnie powiedzieć, napisać maila, żeby Wydział mógł przygotować odpowiedź? Bo te 

złośliwości pana naprawdę są nie na miejscu. Rozmawialiśmy o tym na komisji. Normalnie, 

napisać wcześniej maila z zapytaniem. To jest samorząd. My tu staramy się pracować dla 

miasta Łodzi, a jeżeli ktoś chce tutaj politykę uprawiać, to naprawdę ...” 

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „ja wiem, że pan jest taki szlachetny człowiek, 

który nie uprawia polityki i kieruje się, dzień i noc tylko dobrem miasta. Nie mam wątpliwości 

na ten temat. Ja tylko chciałem się dowiedzieć. Bo to był problem, jest problem dla tych ludzi, 

którzy pełnią tę funkcję, że mają nadmiar tych pieniędzy i ilu ich jest? 

Ilu osobom zabrano dodatek za pełnienie funkcji pomoc nauczyciela w szkołach specjalnych?”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „panie dyrektorze, poproszę na kolejną 

Komisję odpowiedź.” 

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „druga sprawa, ile pieniędzy kosztowały miasto 

dodatkowe, przedwyborcze premie dla dyrektorów i dodatkowe zwiększenie im dodatków 

motywacyjnych żeby głosowali tak jak trzeba?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „może zróbmy to tak, panie dyrektorze 

rozumie, że pana interesuje, panie przewodniczący, dlaczego dyrektorzy i nauczyciele dostali 

premie? Rozumiem, że pan uważa, że nie powinni tych premii dostać, które dostali?”  

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „jako mięso wyborcze, na pewno nie powinni.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „prosimy zapisać w protokole, że pan 

przewodniczący z NSZZ Solidarność uważa, że dyrektorzy, nauczyciele nie powinni dostać 

premii.” 

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „widzi pan, jak pan potrafi przekręcać, ja 

powiedziałem, jeżeli to jest traktowane jako mięso wyborcze, a tak jest traktowane nawet 

przez dyrektorów.” 
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Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ja to traktuję jako nagrodę, która słusznie 

się należała dyrektorom, nauczycielom.”  

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „nauczyciele nie dostali, to dostali ekstra tylko 

dyrektorzy, żeby głosowali jak trzeba.”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ja uważam, że słusznie dostali dyrektorzy 

nagrody i ten temat możemy uznać za zakończony.” 

NSZZ Solidarność p. Wiesław Łukawski: „dobrze, napiszę do pana dyrektora w tej sprawie.”  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Katarzyna Wachowska podziękowała za udział  

w obradach i zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


